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Z Á P I S N I C A  

zo 16. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Gemerskej Hôrke, 
konaného dňa 15.4.2024 v zasadačke Obecného úradu v Gemerskej Hôrke 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny (viď. príloha) 

Starosta obce:  Gejza Milko  

Poslanci : PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala, Gejza Milko, 
Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda  

Neprítomní:  Peter Iván  

Ďalší prítomní: Margita Kisfaludiová, Angela Lenkeiová, Annamária Giczei  

Zapisovateľka: Ing. Eleonóra Iván 

Hostia:  Ján Hlavcsek 

 

Návrh programu: 

1. Otvorenie zasadnutia 
a) Určenie zapisovateľa 
b) Určenie overovateľov zápisnice 
c) Schválenie programu zasadnutia 

2. Rozpočet obce na r. 2024-2026 – prerokovanie a schválenie návrhu 

3. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Gemerská Hôrka na roky 2024-2030 – 
prerokovanie a schválenie návrhu 

4. Komunitný plán sociálnych služieb obce Gemerská Hôrka na roky 2024-2030 – prerokovanie 
a schválenie návrhu 

5. Zmluva o prevádzkovaní verejnej kanalizácie s VVS a.s., závod Rožňava – prerokovanie 
a schválenie zmluvy 

6. Zmluva o prevádzkovaní verejnej kanalizácie s Prox-TEC Poprad, s.r.o. prerokovanie 
a schválenie výpovede 

7. Usporiadanie právnych vzťahov k pozemkom v lokalitách Vereš a Perpác v rámci projektu NP 
A-PVP 

8. Žiadosť Františka Kerekeša zo dňa 12.3.2024 o odkúpenie nehnuteľností (pozemku, stavby 
Ubytovňa-UNIMO) vo vlastníctve obce 

9. Etický kódex starostu obce a poslancov obecného zastupiteľstva – prerokovanie a schválenie 
návrhu hlavnej kontrolórky, Margity Kisfaludiovej 

10. Plán kultúrnych akcií a podujatí organizovaných obcou v roku 2024 

11. Informácia starostu obce o prebiehajúcich projektoch 

12. Rôzne – slovo pre verejnosť, interpelácie, dopyty 

13. Záver 
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K bodu 1: Otvorenie 

Zasadnutie otvoril starosta obce Gejza Milko, ktorý na úvod privítal všetkých prítomných. Starosta 
obce skonštatoval, že počet prítomných poslancov je 6 a zasadnutie OZ je uznášaniaschopné. 

K bodu a) Určenie zapisovateľa 

Starosta určil za zapisovateľa zápisnice pani Ing. Eleonóra Iván, zamestnankyňu Obecného úradu. 
Pani Ing. Eleonóra Iván poznamenáva, že zasadnutie bude nahrávané diktafónom, pre účely spísania 
zápisnice. 

K bodu b) Určenie overovateľov zápisnice 

Starosta obce za overovateľov zápisnice navrhol PhDr. Alexandra Ambrusa, Ing. Petra Gubalu. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:                 6 PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                    Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 
Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1   Peter Iván 

OZ za overovateľov zápisnice určilo PhDr. Alexandra Ambrusa a Ing. Petra Gubalu. 

K bodu c) Schválenie programu zasadnutia 

Pán starosta predniesol návrh programu zasadnutia, ktorý bol poslancom rozposlaný v pozvánke na 
zasadnutie OZ a bol taktiež zverejnený na úradnej tabuli obce, ako aj na webovom sídle obce 3 dni 
pred zasadnutím OZ. 

Pán starosta navrhuje bod č.10 presunúť na bod. č.3. a následne pozmeniť číslovanie nasledujúcich 
bodov. Pán starosta dáva o tom hlasovať.  

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:                 6 PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                    Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 
Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1   Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že presun bodov a následné pozmeňovanie číslovania bolo schválené. 

Pán starosta dáva hlasovať o upravenom programe zasadnutia: 

Návrh programu: 

1. Otvorenie zasadnutia 
d) Určenie zapisovateľa 
e) Určenie overovateľov zápisnice 
f) Schválenie programu zasadnutia 

2. Rozpočet obce na r. 2024-2026 – prerokovanie a schválenie návrhu 
3. Plán kultúrnych akcií a podujatí organizovaných obcou v roku 2024 
4. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Gemerská Hôrka na roky 2024-2030 – 

prerokovanie a schválenie návrhu 
5. Komunitný plán sociálnych služieb obce Gemerská Hôrka na roky 2024-2030 – prerokovanie 

a schválenie návrhu 
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6. Zmluva o prevádzkovaní verejnej kanalizácie s VVS a.s., závod Rožňava – prerokovanie 
a schválenie zmluvy 

7. Zmluva o prevádzkovaní verejnej kanalizácie s Prox-TEC Poprad, s.r.o. prerokovanie 
a schválenie výpovede 

8. Usporiadanie právnych vzťahov k pozemkom v lokalitách Vereš a Perpác v rámci projektu NP 
A-PVP 

9. Žiadosť Františka Kerekeša zo dňa 12.3.2024 o odkúpenie nehnuteľností (pozemku, stavby 
Ubytovňa-UNIMO) vo vlastníctve obce 

10. Etický kódex starostu obce a poslancov obecného zastupiteľstva – prerokovanie a schválenie 
návrhu hlavnej kontrolórky, Margity Kisfaludiovej 

11. Informácia starostu obce o prebiehajúcich projektoch 
12. Rôzne – slovo pre verejnosť, interpelácie, dopyty 
13. Záver 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:                 5 PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                    Gejza Milko, Róbert Vajda 
Proti:  1  Marek Szabó Dózsa 
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1   Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že návrh programu bol schválený. 

K bodu 2: Rozpočet obce na r. 2024-2026 – prerokovanie a schválenie návrhu 

Pán Marek Szabó Dózsa sa pýta účtovníčky, aké zmeny urobila v rozpočte od minulého zasadnutia. 
Podľa účtovníčky, keďže na predošlom zasadnutí OZ, poslanci rozhodli o znížení finančných 
prostriedkov na položke kultúra o 10 000 Eur, tieto finančné prostriedky presunula na bežný výdavok 
na rekonštrukčné práce domu Zachar. 

Pán Marek Szabó Dózsa sa informuje, že z čoho bola hradená rekonštrukcia plota pri Základnej škole 
slovenskej. Pani účtovníčka vysvetľuje, že ide o zostatkovú dotáciu z minulých rokov v sume 3360,- 
Eur, ktorú musí obec vyčerpať do konca marca. V prípade nevyčerpania by sa musela vrátiť. 

Pán Marek Szabó Dózsa sa zaujíma o faktúru od spol. Elmol  v sume 1800,-Eur. Pán starosta 
vysvetľuje, že ide o nové čerpadlo, zároveň dodáva, že firma Essity Slovakia s.r.o. súhlasila 
s čiastočnou úhradou faktúry. Podľa účtovníčky ďalšia faktúra od spol. Elmol je za opravu ponorného 
čerpadla v 5 a 6 bytových jednotkách, táto faktúra bude hradená z fondu opravy. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesení v nasledovnom 
znení: 

- Berie na vedomie stanovisko hlavnej kontrolórky zo dňa 07.02.2024, v zmysle ktorého hlavná 
kontrolórka návrh rozpočtu obce Gemerská Hôrka na rok 2024 odporúča schváliť, a návrh 
viacročného rozpočtu obce Gemerská Hôrka na roky 2025 až 2026 odporúča zobrať na 
vedomie. 

- Berie na vedomie informáciu zástupcu starostu obce, že návrh Rozpočtu obce na r. 2024–
2026, upravený podľa pripomienok poslancov obecného zastupiteľstva, bol vyhlásený 
vyvesením na úradnej tabuli obce a zároveň zverejnený na webovom sídle obce dňa 
28.03.2024, a konštatovanie, že do 10.04.2024 neboli ku nemu uplatnené žiadne 
pripomienky.  

- Schvaľuje Rozpočet obce na rok 2024 v súlade s ustanovením § 11 ods. 4 písm. b) zákona SNR 
č. 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. 
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- Berie na vedomie Rozpočet obce na roky 2025–2026 zostavený podľa §9 ods. 1 písm. b) 
zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. 

- Žiada starostu obce schválený Rozpočet obce Gemerská Hôrka na roky 2024–2026 vyhlásiť 
vyvesením na úradnej tabuli obce a zverejniť na webovom sídle obce. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  6              PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                   Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1   Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že uznesenia boli schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 

 

K bodu 3: Plán kultúrnych akcií a podujatí organizovaných obcou v roku 2024 

Pani Annamária Giczei pripomína, že poslanci obdržali plán kultúrnych podujatí na rok 2024. 
Naznačuje, že najbližšia akcia je Vatra, ktorá sa bude konať dňa 11.5.2024. V súvislosti 
s občerstvením, žiada OZ, aby rozhodlo či bude poskytované občerstvenie, a keď áno, tak aby 
rozhodlo, či bude poskytované zadarmo. Informuje OZ, že 1 porcia občerstvenia vychádza v sume 
5,30 Eur v čom je zahrnutý guľáš a pitie. Poslanci OZ rozhodli, že občerstvenie na Vatru bezplatné 
nebude. O tom, či občerstvenie bude bezplatné aj na Dni obce, OZ zatiaľ nerozhodlo. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus vyčíta nízky počet naplánovaných akcií na rok 2024. Podľa Annamárie 
Giczei nie je problém naplánovať väčší počet akcií, problém je stanovený rozpočet, do ktorého sa 
musí zmestiť. Vyzdvihuje fakt, že najväčšia položka na Dni obce predstavuje poskytovanie 
bezplatného občerstvenia, čo predstavuje sumu cca 6600 Eur pre 1254 obyvateľov, a k tomu treba 
ešte pripočítať občerstvenie pre organizátorov a účinkujúcich. Pani Annamária Giczei oboznamuje 
poslancov s naplánovaným programom na Dni obce. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus je za to, aby sa vytvoril organizačný výbor zodpovedajúci za prípravu 
podujatia Dni obce. Podľa Róberta Vajdu je zbytočne vytvoriť výbor, keďže minulý rok Dni obce už 
boli naplánované, a na poslednú chvíľu program museli rozšíriť o vystúpenie repera. Podľa starostu 
bolo potrebné vytvoriť program aj pre mladých. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesení v nasledovnom 
znení: 

- Schvaľuje Plán kultúrnych akcií a podujatí organizovaných obcou v roku 2024. 

- Žiada starostu obce schválený Plán kultúrnych akcií a podujatí organizovaných obcou v roku 
2024 zverejniť na webovom sídle obce. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  6                   PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                                Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 
Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1  Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že uznesenia boli schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 
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K bodu 4: Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Gemerská Hôrka na roky 2024-2030 – 
prerokovanie a schválenie návrhu 

Pán PhDr. Alexander Ambrus informuje poslancov, že ide o povinný dokument, ktorý mala obec 
schváliť ešte v roku 2020. Momentálne došlo k jeho vypracovaniu, ktorý bude účinný do roku 2030. 

Pán Ján Hlavcsek z radu obecenstva pripomienkuje, že síce v dokumente sú spomínané čierne 
skládky, ale ich riešenie nie je spomenuté. 

Keďže poslanci nemali žiadne otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesení v nasledovnom 
znení: 

- Schvaľuje program hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Gemerská Hôrka na roky 2024-
2030 

- Žiada starostu obce schválený Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Gemerská 
Hôrka na roky 2024-2030 zverejniť na webovom sídle obce a doručiť na VÚC Košice, odbor 
regionálneho rozvoja, v lehote do 15 dní od schválenia. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5                   PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                                Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa 
Proti:  1             Róbert Vajda 
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1  Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že uznesenia boli schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 

K bodu 5: Komunitný plán sociálnych služieb obce Gemerská Hôrka na roky 2024-2030 – 
prerokovanie a schválenie návrhu 

Keďže poslanci nemali žiadne otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesení v nasledovnom 
znení: 

- Schvaľuje Komunitný plán sociálnych služieb obce Gemerská Hôrka na roky 2024-2030. 

- Žiada starostu obce schválený Komunitný plán sociálnych služieb obce Gemerská Hôrka na 
roky 2024-2030 zverejniť na webovom sídle obce a doručiť na VÚC Košice, odbor sociálnych 
vecí, v lehote do 15 dní od schválenia. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5                    PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                                 Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa 
Proti:  1             Róbert Vajda 
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1  Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že uznesenia boli schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 

K bodu 6: Zmluva o prevádzkovaní verejnej kanalizácie s VVS a.s., závod Rožňava – prerokovanie 
a schválenie zmluvy 

Pán Marek Szabó Dózsa sa pýta, k čomu dospeli na schôdzi ohľadom ČOV. Podľa pána starostu pán 
Ing. Bodnár Ondrej  pripomienkoval predmetnú zmluvu o prevádzkovaní verejnej kanalizácie s VVS. 
Pán starosta navrhuje, aby na ďalšie zasadnutie OZ bola prizvaná aj riaditeľka VVS z dôvodu dotazov 
k predmetnej zmluve. 
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Pán Róbert Vajdu nie je zástancom myšlienky odovzdať prevádzkovanie verejnej kanalizácie VVS. 
Podľa jeho názoru by týmto činom došlo k zaťaženiu obyvateľstva. Podľa PhDr. Alexandra Ambrusa 
OZ už rozhodlo o tom, že prevádzkovanie verejnej kanalizácie zverí VVS, no podľa Róberta Vajdu OZ 
sa dohodlo len na tom, že sa zistia podmienky zmluvy. 

Pán Marek Szabó Dózsa je za to, aby OZ zvolalo verejnú schôdzu s obyvateľmi obce. V druhom rade je 
toho názoru, že možno obec by mala prijať len kvalifikovaného zamestnanca na prevádzkovanie 
a náklady na prevádzkovanie by boli nižšie. 

Podľa PhDr. Alexandra Ambrusa neslobodno strácať zo zreteľa, že prevádzkovanie ČOV obec stoji 
100 000,-Eur ročne. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesení v nasledovnom 
znení: 

- Schvaľuje návrh zmluvy o prevádzkovaní verejnej kanalizácie v predloženom znení ako 
podkladu pre ďalšie rokovanie so spoločnosťou Východoslovenská vodárenská spoločnosť, a. 
s., Komenského 50, 042 48 Košice, IČO: 36 570 460. 

Hlasovanie   Pč.hlasov   Menovite: 

Za:  0  
Proti:  4   Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda   
Zdržal sa:  2  PhDr. Alexander Ambrus, Gejza Milko 
Neprítomní:  1 Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že OZ neschvaľuje návrh zmluvy o prevádzkovaní verejnej kanalizácie. 

K bodu 7: Zmluva o prevádzkovaní verejnej kanalizácie s Prox-TEC Poprad, s.r.o. prerokovanie 
a schválenie výpovede 

Keďže poslanci neschválili odovzdanie prevádzkovania kanalizácie VVS, tento bod je bezpredmetný.  

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesenia 
v nasledovnom znení: 

- Zrušuje návrh na vypovedanie Zmluvy o prevádzkovaní infraštrukturálneho majetku uzavretej 
30.1.2009 na dobu neurčitú medzi Obcou Gemerská Hôrka a PROX T.E.C. Poprad, s.r.o., Dlhé 
Hony 5079/7, 058 01 Poprad, IČO: 31677550, v znení neskorších dodatkov, pretože ten sa 
v zmysle uznesenia č. 6/16-2024 stal bezpredmetným. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  6                   PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,     
                                                Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 
Proti:  0             
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  1  Peter Iván 

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 
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K bodu 8: Usporiadanie právnych vzťahov k pozemkom v lokalitách Vereš a Perpác v rámci projektu 
NP A-PVP 

Poslanci obdržali v dostatočnom časovom predstihu zoznam parciel, ktorých by sa to mohlo týkať. 
Problematické sú hlavne tie parcely v počte 5, kde pozemok pod stavbou nie je vyriešený – dodáva 
PhDr. Alexander Ambrus. 

Pán Marek Szabó Dózsa sa zaujíma, či sa teda tieto parcely sa dostanú do vlastníctva obce alebo do 
vlastníctva majiteľa domu - podľa pána starostu do vlastníctva obce. 

Odchod Petra Gubalu o 17:27 hod. 

Počet prítomných poslancov je 5. 

Pán Ján Hlavcsek sa informuje, či spomínané parcely sú bez vlastníka? Pýta sa, či obec tieto pozemky 
odkúpi? Podľa pána starostu dôjde k prevodu týchto parciel do vlastníctva obce. Pán Ján Hlavcsek 
konštatuje, že po prevode týchto parciel do vlastníctva obce bude riešiť ich odkúpenie s majiteľmi 
nehnuteľnosti? Podľa pána starostu je to na rozhodnutí obce. Pán Gejza Milko konštatuje, že po 
prevode pozemkov na obec, nemôže dôjsť k likvidácií nehnuteľnosti na týchto parcelách. Podľa 
Róberta Vajdu z dôvodu zmeny zákona bude na tieto čierne stavby prísnejší zákon. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus pripomína, že v podstate tu nejde o to, či sa tieto parcely prevedú do 
vlastníctva obce alebo nie, ale o to, či obec hodlá  využiť ponúknutú asistenciu na tomto úseku, čím 
by sa priučila aj pri vysporiadaní majetkoprávnych vzťahov v prípade  iných pozemkov v obci. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesení v nasledovnom 
znení: 

- Berie na vedome informáciu zástupcu starostu obce, že v zmysle Uznesenia č. 10/15-2024 
prijatom na 13. zasadnutí OZ, konanom dňa 13.03.2024, materiál k tomuto bodu bol na 
posúdenie doručený poslancom obecného zastupitelstva dňa 05.04.2024.  

- Súhlasí s pokračovaním v projekte „Usporiadanie právnych vzťahov k pozemkom v lokalitách 
Vereš a Perpác“, realizovaného v rámci národného projektu NP A-PVP, za využitia asistencie 
Úradu splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity (ÚSVRK). 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5              PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs,     
                                   Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  2   Peter Iván, Ing. Peter Gubala, 

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 

K bodu 9: Žiadosť Františka Kerekeša zo dňa 12.3.2024 o odkúpenie nehnuteľností (pozemku, 
stavby Ubytovňa-UNIMO) vo vlastníctve obce 

Pán poslanec Gejza Milko sa informuje, či v žiadosti je uvedené za akú cenú plánuje nehnuteľnosť 
odkúpiť. V žiadosti cena uvedená nie je – dodáva pán PhDr. Alexander Ambrus. Pán Marek Szabó 
Dózsa sa pýta, či parcela, na ktorej stojí nehnuteľnosť, patrí do katastra obci Plešivec. Podľa Róberta 
Vajdu áno, parcela je vo vlastníctve obce Plešivec, a konštatuje, že pokiaľ nehnuteľnosť obec odpredá  
a čokoľvek budúci majiteľ tam postaví, daň bude platiť obci Plešivec. Pán Marek Szabó Dózsa 
odporúča hodnotu nehnuteľnosti ohodnotiť znalcom. Pán Gejza Milko nie ja za to, aby sa 
nehnuteľnosť predala. 
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Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesení v nasledovnom 
znení: 

- Berie na vedomie informáciu starostu obce o doručení žiadosti dňa 13.2023 s názvom 
„Žiadosť o odkúpenie nehnuteľnosti (pozemku, stavby) vo vlastníctve obce“, ktorej 
pôvodcom je František Kerekeš, nar. 19.02.1968, Okružná 2147/20, 048 01 Rožňava.   
Menovaný František Kerekeš podaním vyhotoveným dňa 12.03.2023 žiada obec Gemerská 
Hôrka o odkúpenie nasledovného nehnuteľného majetku obce: pozemok parcela registra „C“ 
č. 1277/1 o výmere 449 m², pozemok parcela registra „C“ č. 1276/2 o výmere 422 m² 
a Ubytovňa-UNIMO, stavba súpisné číslo 398, postavená na parcele č. 1277/2, druh pozemku 
zastavaná plocha a nádvorie, katastrálne územie Plešivec, obec Gemerská Hôrka, okres 
Rožňava, ktorý je zapísaný na liste vlastníctva č. 1757, vedenom Okresným úradom Rožňava, 
katastrálnym odborom.  

- Nevyhovuje predmetnej žiadosti Františka Kerekeša, pretože obec nemá v úmysle odpredať 
nehnutelnosti, o ktoré žiadateľ prejavil záujem. 

- Žiada starostu obce doručiť žiadateľovi, Františkovi Kerekešovi písomné oznámenie 
o vybavení jeho žiadosti v zmysle vyššie uvedeného rozhodnutia obecného zastupiteľstva 
v danej veci. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5              PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs,     
                                                Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 
Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  2   Peter Iván, Ing. Peter Gubala, 

Starosta skonštatoval, že uznesenia boli schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 

K bodu 10: Etický kódex starostu obce a poslancov obecného zastupiteľstva – prerokovanie 
a schválenie návrhu hlavnej kontrolórky, Margity Kisfaludiovej 

Pani kontrolórka sa ujíma slova vysvetľuje, že Etický kódex vypracovala preto, že bolo niekoľko 
rozporoplných ustanovení, ktoré viacerí poslanci kritizovali. V tomto dokumente ide vlastne o to, že 
pokiaľ niektorý poslancec OZ je voči uzneseniu zaujatý, nebudú zneužívať funkciu na to, aby 
uprednostnili súkromný záujem ich, ich príbuzných s cieľom získať priamy alebo nepriamy benefit. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus prekladá pripomienky k etickému kódexu. Podľa neho predložený návrh 
Etického kódexu neuvádza ustanovenie zákona, na základe ktorého OZ je spôsobilé takýto interný 
normatívny akt ustanoviť, ďalej nevymedzuje dostatočne presne a jednoznačne okruh osôb ktorých 
sa to týka; návrh etického kódexu obsahuje aj také ustanovenia, ktoré s etickými princípmi nemajú 
nič spoločné; takým je napríklad ustanovenie o stanovení výšky poslaneckých odmien a platu starostu 
obce, ďalej takým je ustanovenie podľa ktorého „Volení predstavitelia obce“ v prípade porušenia 
kódexu dobrovoľne odovzdajú svoj mandát voleného zástupcu obce. V spojitosti s týmto 
ustanovením  sa nastoľuje aj otázka kontroly dodržiavania Etického kódexu, respektíve otázka toho, 
kto posúdi a kto sa uznesie o tom, že ten ktorý volený predstaviteľ obce porušil niektoré ustanovenie 
Etického kódexu a preto by mal svoj mandát dobrovoľne odovzdať.  

Pán PhDr. Alexander Ambrus sa pýta hlavnej kontrolórky, kto vypracoval tento dokument? Pani 
hlavná kontrolórka vysvetľuje, že dokument je stiahnutý z internetu. Pán PhDr. Alexander Ambrus sa 
ju pýta, ak je to tak, prečo je autorom pôvodného dokumentu Ján Hlavcsek? Podľa PhDr. Alexandra 
Ambrusa hlavná kontrolórka porušila princíp transparentnosti, a preto ju žiada, aby odstúpila 
z funkcie.  
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Pán Ján Hlavcsek sa ujíma slova, a zdôrazňuje, že Etický kódex je v mnohých obciach schválený. 
Prízvukuje, že verejný funkcionár nesmie uprednostniť osobný záujem pred verejným. Podľa pani 
hlavnej kontrolórky i keď obec nemá prijatý etický kódex, poslanci by sa podľa neho mali riadiť. Pán 
poslanec Gejza Milko naznačuje, že problém nie je v tom, že sa Etický kódex predložil na schválenie, 
ale v tom, že jeho skutočným autorom nebola hlavná kontrolórka obce, ale pán Ján Hlavcsek. 

Pán Marek Szabó Dózsa je za to, aby OZ schválilo etický kódex. 

Pán Mgr. Dávid Balázs odporúča z dôvodu odznelých pripomienok k dokumentu vypracovať nový 
etický kódex a predložiť OZ na ďalšie zasadnutie OZ.  

Pán PhDr. Alexander Ambrus je toho názoru, že Etický kódex nemá žiadne zákonné opodstatnenie, 
takže je ho zbytočne prijať. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o schválení uznesenia 
v nasledovnom znení: 

- Neschvaľuje Etický kódex starostu obce a poslancov obecného zastupiteľstva v znení 
predloženom hlavnou kontrolórkou obce, Margitou Kisfaludiovou. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5              PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs,     
                                   Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  2   Peter Iván, Ing. Peter Gubala, 

Pán starosta skonštatoval, že Etický kódex nebol schválený. 

Pán starosta dáva hlasovať o vypracovaní internej smernice obce „Etický kódex volených 
predstaviteľov obce Gemerská Hôrka“ a predložiť ho obecnému zastupiteľstvu na schválenie na jeho 
ďalšom zasadnutí. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5              PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs,     
                                   Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  2   Peter Iván, Ing. Peter Gubala, 

Uznesenie bolo schválené vo vyššie spomínanom zmysle. 

K bodu 11: Informácia starostu obce o prebiehajúcich projektoch 

1) Projekt rekonštrukcia a zvýšenie kapacity Materskej školy 

Pán starosta informuje poslancov OZ, že obec by v tomto projekte musela dofinancovať 
značné finančné prostriedky. Pracuje sa na tom, aby sa našlo riešenie na zníženie 
dofinancovania z vlastných prostriedkov. 

2) Projekt „16 b.j. Nájomné byty – technická vybavenosť, Gemerská Hôrka“ 

Pán starosta dáva na vedomie, že sa začalo verejné obstarávanie na zhotoviteľa stavby. 
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3) Projekt „Zriadenie zberného dvora“ 

Pán starosta informuje poslancov, že vysúťažená najnižšia cena zákazky projektu je v sume 
392 000 Eur. Dáva na vedomie poslancom, že poskytnuté finančné prostriedky od štátu 
závisia od počtu obyvateľov v obci. Na jedného obyvateľa je dotácia v sume 240,-Eur s DPH.  
To znamená, že dotácia nepokryje výdavky projektu a manažérka projektu preto odporúča 
zapojiť aj okolité obce napr. Bohuňovo a Meliatu. 

Podľa starostu OZ by možno malo pouvažovať aj o spolupráci s obcou Plešivec ohľadom 
využitia tamojšieho Zberného dvora obyvateľmi Gemerskej Hôrky za zvýhodnených 
podmienok. S týmto návrhom súhlasí aj zástupca starostu obce. 

4) Projektový zámer zameraný na poskytovanie sociálnych služieb v priestoroch nedávno 
zakúpenej nehnuteľnosti (Zacharov dom) 

Poslanci OZ vykonajú obhliadku zakúpenej nehnuteľsnoti a pouvažujú o jej najlepšom využití, 
napr. ako komunitného centra, integračného centra, domova sociálnych služieb, centra 
Rozvojového tímu. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, OZ berie informáciu starostu obce o prebiehajúcich projektoch 
na vedomie.  

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5              PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs,     
                                   Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  2   Peter Iván, Ing. Peter Gubala, 

K bodu 12: Rôzne 

1) Opakujúci sa problém s kontajnerom pri cintoríne 

Pán Róbert Vajda kritizuje opakujúci sa problém s kontajnerom pri cintoríne. Obec by mala 
pouvažovať o nájdenie riešenia na tento závažný problém. Jedným z riešení by mohlo byť 
pravidelné kontrolovanie kamerového záznamu a keďže svoj odpad vyvážajú aj ľudia, ktorí 
nedisponujú smetnou nádobou, obec by mohľa pouvažovať o ich zakúpenie. Pán starosta si 
myslí, že najlepším riešením by mohlo byť odstránenie kontajnera. 

2) Zabezpečenie sociálnej pomoci 

Pán Róbert Vajda pripomienkuje poskytnutie pomoci Rozvojovým tímom niektorým 
obyvateľom v obci. Dodáva, že títo ľudia potrebujú pomoc jednak z hľadiska zaevidovania ich 
na Úrade práce, aby v prípade zdravotných ťažkostí im bola poskytnutá zdravotná 
starostlivosť. Taktiež títo ľudia majú dlžoby či v sociánej alebo v zdravotnej poisťovni, 
a potrebovali by usmerniť ako postupovať napr. vyhlásením osobného bankrotu.  

3) Pripravovaná VZN o udržiavaní verejného poriadku a čistoty v obci 

Pán PhDr. Alexander Ambrus pripomína poslancom, že na podnet prokurátora obec bude 
musieť vypracovať nové VZN pre túto oblasť. Dáva na vedomie, že návrh VZN bude doručený 
poslancom OZ na posúdenie, vyvesený a zverejnený 15 dní pred plánovaným zasadnutím OZ 
tak, aby ho OZ na ďaľšom zasadanutí mohlo schváliť. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky, berú tieto informácie na vedomie. 



Zápisnica zo zasadnutia OZ v Gemerskej Hôrke  Strana 11/11 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:  5              PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs,     
                                   Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   
Zdržal sa:  0  
Neprítomní:  2   Peter Iván, Ing. Peter Gubala, 

 

K bodu 13: Záver 

Nakoľko boli vyčerpané všetky body programu zasadnutia, pán starosta poďakoval prítomným za 
účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

 

V Gemerskej Hôrke, dňa 15.4.2024 

Zapísala :  

Ing. Eleonóra Iván  ......................................  

 

 .......................................................  

Gejza Milko 
starosta obce 

Overovatelia: 

PhDr. Alexander Ambrus   ......................................   

Ing. Peter Gubala    .....................................  

 

 

 


